
  ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2021/10 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 31 d’agost de 2021 

Durada Des de les 9.30 fins a les 12.10 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretari María Domingo García 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

........746K Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

........138Q Cristina Ribas Ribas sí

........347P Daniel Becerra Torres sí

........927F Eduardo Sánchez Guzmán sí

........042M Eva Ruiz Zamora sí

........383E Francisco Vives Unanua sí

........693B Francisco Javier Marí Álvarez sí

........275K Josep Antoni Prats Serra sí

........143V Josep Guasch Roig sí

........719M Juan Francisco Ribas Vidal sí

……..594E María Ángeles Marí Suñer sí

........655N María Guadalupe Nauda sí

........116X María José Ribas Ribas sí
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........175J María Nieves Bonet Ribas sí

........918A Mónica Fernández Campos sí

........516V Pedro Ribas Planells sí

........802S Pilar Ribas Torres sí

........329D Pino Vidal Ibáñez sí

........256K Vicent Xavier Roselló Ribas sí

........142M Vicente Juan Torres Ribas sí

........308Q Vicente Roig Tur sí

 

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obri la 
sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

 

1 Presa de possessió de la regidora del PSOE Sra. María Ángeles Marí Suñer 

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

De conformitat amb el que disposa l’art. 182.1 de la LOREG 5/1985, de 19 de juny, 
s’han  iniciat  els  tràmits  per  a  la  presa  de possessió  de  la  regidora  inclosa  a  la 
candidatura del PSIB, la Sra. María Ángeles Marí Suñer, la qual va concórrer a les 
eleccions municipals de l’any 2019 amb el núm. 12 de l’esmentada candidatura. 

La presa de possessió s’ha de realitzar una vegada que s’ha rebut a l’Ajuntament la 
credencial  expedida  per  la  Junta  Electoral  Central,  en  data  20  d’agost  de  2021. 
D’acord  amb el  que  disposa  l’art.  75.7  de  la  Llei  7/85,  l’esmentada  regidora  ha 
presentat davant la secretària general la declaració de béns i drets i incompatibilitats.

CORRESPON efectuar la presa de possessió, prèvia promesa o jurament en la forma 
establida en el RD 707/79, de 5 d’abril, pel qual s’estableix la fórmula de jurament en 
càrrec i funcions.

“Jurau o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions 
del càrrec de regidor de l’Ajuntament, amb lleialtat al rei, i guardar i fer guardar la 
Constitució com a norma fonamental de l’Estat?”

Es crida la regidora per prendre possessió i manifesta promesa, jurament o imperatiu 
legal seguit de la resta de la fórmula del RD 707/79, de 5 d’abril:

 —María Ángeles Marí Suñer        PROMET

Realitzat aquest acte, el president, Sr. Ángel Luís Guerrero Domínguez, li imposa la 
medalla capitular de la corporació. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=1
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A) PART RESOLUTIVA 

 

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta de 29 de juliol de 2021)

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Aquest  punt  es  deixa  damunt  la  taula  per  esmenar  deficiències.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=2

 

3. Expedient 5700/2021. Aprovació del Conveni entre el Ministeri de l’Interior 
(Direcció General de la Guàrdia Civil) i l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia 
en matèria de seguretat

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa de Serveis Generals.
 
Sotmesa la proposta a votació,  per 21 vots a favor (8 del  PSOE, 5 del  GPM, 3, 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 del PxE), 
és a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA:

1.- Aprovar el Conveni entre el Ministeri de l’Interior (Direcció General de la Guàrdia 
Civil) i l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia en matèria de seguretat, que té per 
objecte  el  desenvolupament  i  aplicació  de mesures per  reforçar  la  col·laboració  i 
coordinació  entre  la  Guàrdia  Civil  i  la  Policia  Local,  en  matèria  de  seguretat 
ciutadana, d’acord amb les seues respectives competències.
 
2.- Facultar l’alcalde per portar a terme les actuacions necessàries per a la firma del 
Conveni de Seguretat Ciutadana. 
 
3.- Trametre el  Conveni  firmat,  juntament amb el certificat  de l’acord del Ple a la 
Direcció General de la Guàrdia Civil, per tal de fer efectiva l’adhesió al Conveni de 
Seguretat Ciutadana. 

En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas Torres, del PSOE; la Sra. Bonet, del 
GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, 
de VOX; i el Sr. Torres, del PxE. 

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=3

 

4. Expedient 6536/2021. Aprovació del II Pla d’igualtat de gènere del municipi de 
Sant Josep de sa Talaia

Favorable Tipus de votació: ordinària
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A favor: 14, en contra: 1, abstencions: 6, absents: 0

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa de Ciutadania. 

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  14  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA), 6 abstencions (5 del GPM i 1 del 
PxE) i 1 vot en contra de VOX, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’ACORDA:

Aprovar el II Pla d’igualtat de gènere del municipi de Sant Josep de sa Talaia per al 
termini 2021-2024.

Aquest pla avança cap a la transversalitat de l’enfocament de gènere en la gestió de 
les polítiques públiques, dona continuïtat al I Pla d’igualtat entre dones i homes de 
l’Ajuntament  de Sant  Josep  de sa  Talaia  i  incorpora  noves  accions  i  estratègies 
necessàries per afavorir la igualtat real entre dones i homes i lluitar contra la violència 
de gènere.

El Pla preveu un pressupost, subjecte a l’aprovació anual, per a la realització de les 
actuacions i despeses de personal per al termini de quatre anys.

ANY     PRESSUPOST

2021       56.390,00 € 

2022     200.000,00 € 

2023     250.000,00 € 

2024     250.000,00 €

L’objectiu del Pla és continuar treballant des de la Regidoria d’Igualtat i de manera 
transversal des de totes les àrees de la corporació municipal en matèria d’igualtat.

En el debat hi han intervengut la Sra. Nauda, d’UNIDES PODEM; el Sr. Roig, del 
GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, 
de VOX; i el Sr. Torres, del PxE.

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent: 

http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=4

 

5. Expedient 3832/2021. Aprovació definitiva de la modificació de l’ordenança 
per a la prestació del servei de transport interurbà de passatgers en automòbils 
lleugers de lloguer amb conductor de Sant Josep de sa Talaia

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 14, en contra: 0, abstencions: 7, absents: 0

Vista  la  proposta  de  la  regidora  de  Transports  que  figura  a  l’expedient  i  que  a 
continuació es transcriu:
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”El  Ple  de  l’Ajuntament,  en  sessió  de  data  27/05/2021  va  aprovar  inicialment  la  modificació  de 
l’Ordenança per a la prestació en tot  el  municipi  del  sevei  de transport  interurbà de passatgers en 
automòvils lleugers de lloguer amb conductor (ordenança de taxis).

Durant el periode d’exposició pública es presentaren al·legacions i des de Secretaria es va emitir el 
següent informe proposta:

 “INFORME PROPOSTA DE SECRETARIA 

El  Ple  de  l’Ajuntament,  en  sessió  de  data  27/05/2021  va  aprovar  inicialment  la  modificació  de 
l’Ordenança per a la prestació en tot  el  municipi  del  sevei  de transport  interurbà de passatgers en 
automòbils lleugers de lloguer amb conductor (ordenança de taxis), que es va publicar al BOIB número 
72, de 3 de juny de 2021 i a la pàgina web de l’Ajuntament.

La modificació afecta als articles 25, 7, 26 i 26BIS.

Durant el periode d’exposició pública per al.legacions establert a l’article 49 de la Llei 7/1985, reguladora 
de les bases del règim local, es presentaren les següents al·legacions, sobre les quals s’informa:

 —En  data  25/06/2021  CONDUCTORES  PROFESIONALES  TAXI  SANT  JOSEP  DE  SA  TALAIA 
presentaren al·legacions en les que bàsicament deien que ja havien fet aportacions a la consulta pública 
prèvia a la modificació. També diuen que la modificació no s’adequa a la normativa vigent en la seva 
totalitat d’aspectes, citant l’article 9 de la Constitució i ja jerarquía normativa. Les al·legacions diuen al 
seu apartat sisè “que puediera ser que la ordenanza municipal actual contenga matices o estipulaciones 
que contradigan la normativa nacional”. 

També al·leguen que s’hauria de posar l’ús de taxis de 7 places mofidicant l’article 7 de l’Ordenança 
municipal i adecuar-se a l’article 57.3 de la Llei 4/2014 i al RD 763/1979 (article 7). També al·leguen que 
s’hauria de modificar l’article 11 perquè les llicències d’auto-taxi s’expedissin a favor de persona física o 
jurídica.

Bàsicament les al·legacions no es refereixen a cap dels articles objecte de modificació de l’Ordenança, 
per la qual cosa procedeix DESESTIMAR les al·legacions presentades per l’Associació de Conductores 
profesionales del taxi Sant Josep de sa Talaia.

—En data 04/07/2021 ASOCIACIÓN DE EMPRESARIOS TAXISTAS DE SANT JOSEP DE SA TALAIA 
va presentar  al·legacions dient  que s’el·liminassin les referències  al  radio taxi  a  l’article  20 i  altres 
consideracions respecte de la vestimenta de treball proposada.

La competència  per  regular  aspectes  del  servei  com la  indumentària  i  equipament  dels  conductors 
correspon a l’Ajuntament, conforme a l’article 49. F iv de la Llei 4/2014, de 20 de juny, de transports 
terrestres i mobilitat sostenible de les Illes Balears. Aquesta regulació suposa que contribueix a donar 
una imatge de servei de transport de qualitat a la que es refereix l’article 14 de la citada Llei. 

PROCEDEIX DESESTIMAR les al.legacions, tota vegada que la vestimenta s’ha consensuat amb la 
resta de municipis de l’illa  i  correspon a l’Ajuntament  regular les normes bàsiques d’indumentària  i 
equipament dels conductors. 

—En  data  13/07/2021  ASSOCIACIÓ  DE  TAXISTES  PROFESSIONAL  DE  VILA  va  presentar 
al·legacions dient que no hi ha títol competencial vàlid per obligar a l’ús de la vestimenta de l’uniforme 
per part dels conductors de vehicles d’autotaxi fins que no s’adapti la Llei 4/2014 i es reguli la utilització  
de vestimenta i proposa que es modifiquin altres articles, com per exemple el article 10 d’adjudicació de 
llicències i l’article 14 sobre l’obligació d’explotació personal i que es modifiqui l’article 20 sobre sistemes 
de comunicación i el·liminació del sistema de radio taxi. 

Les al·legacions anteriors no es refereixen a la modificació objecte de l’expedient llevat la de l’ús de la 
vestimenta.

La competència  per  regular  aspectes  del  servei  com la  indumentària  i  equipament  dels  conductors 
correspon a l’Ajuntament, conformement a l’article 49. F iv de la Llei 4/2014, de 20 de juny, de transports 
terrestres i mobilitat sostenible de les Illes Balears. Aquesta regulació suposa que contribueix a donar 
una imatge de servei de transport de qualitat a la que es refereix l’article 14 de la citada Llei. 

PROCEDEIX DESESTIMAR les al·legacions en base a l’anteriorment exposat.
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Per tot l’anterior, es PROPOSA:

PRIMER.-  DESESTIMAR  les  al·legacions  presentades  en  base  als  motius  exposats  i  notificar  als 
interessats. 

SEGON.-  APROVAR definitivament  la  modificació  de  l’ordenança  per  a  la  prestació  del  servei  de 
transport interurbà de passatgers en automòbils lleugers de lloguer amb conductor de Sant Josep de sa 
Talaia. 

TERCER.- Publicar l’acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears i a la pàgina web de l’Ajuntament. Sant 
Josep de sa Talaia, 16 d’agost de 2021. Document signat telemàticament.” 

A la vista de l’anterior i vist informe de secretaria, es PROPOSA: 

PRIMER.-  DESESTIMAR  les  al·legacions  presentades  a  l’aprovació  inicial  de  la  modificació  de 
l‘Ordenança de taxis en base als motius exposats a l’informe de Secretaria. 

SEGON.- APROVAR DEFINITIVAMENT la modificació de l’ordenança per a la prestació del servei de 
transport interurbà de passatgers en automòbils lleugers de lloguer amb conductor de Sant Josep de sa 
Talaia. 

TERCER.- Publicar el text íntegre de l’Ordenança en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en el Butlletí  
Oficial de les Illes Balears, tal i com disposa l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local. Així mateix, estarà a disposició dels interessats en la seu electrònica d’aquest 
Ajuntament [http://santjosep.sedelectronica.es] 

QUART.- Remetre a l’Administració de l’Estat i al Departament competent de la Comunitat Autònoma, 
en el termini de quinze diez des de l’aprovació, còpia de l’Acord definitiu d’aprovació i còpia íntegra del 
text de la modificació de l’Ordenança.”

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per 14  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3,  d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA D’EIVISSA) i 7 abstencions (5 del GPM, 1 de 
VOX i 1 del PxE), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA: 
 
PRIMER.-  DESESTIMAR  les  al·legacions  presentades  a  l’aprovació  inicial  de  la 
modificació de l’Ordenança de taxis d’acord amb els motius exposats a l’informe de 
Secretaria. 
 
SEGON.-  APROVAR  DEFINITIVAMENT  la  modificació  de  l’ordenança  per  a  la 
prestació del servei de transport interurbà de passatgers en automòbils lleugers de 
lloguer amb conductor de Sant Josep de sa Talaia. 
 
TERCER.-  Publicar  el  text  íntegre  de  l’Ordenança  en  el  tauler  d’anuncis  de 
l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, tal com disposa l’article 70.2 de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
 
Així  mateix,  estarà  a  disposició  dels  interessats  a  la  seu  electrònica  d’aquest 
Ajuntament (http://santjosep.sedelectronica.es).
 
QUART.-  Remetre  a  l’Administració  de  l’Estat  i  al  departament  competent  de  la 
Comunitat Autònoma, en el termini de quinze dies des de l’aprovació, còpia de l’acord 
definitiu d’aprovació i còpia íntegra del text de la modificació de l’Ordenança. 
 
En el debat hi han intervengut el  Sr.  Guasch, del PSOE; el Sr.  Marí Álvarez, del 
GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, 
de VOX; i el Sr. Torres, del PxE.
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Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=5

 

6. Expedient 1714/2021 - Desestimació del recurs de reposició interposat per 
l’UTE ES VEDRÀ, contra l’acord del Ple de data 29 d’abril de 2021

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta de la regidora de Medi Ambient, que figura a l’expedient i que a 
continuació es transcriu:
 
"ASSUMPTE: DESESTIMACIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ INTERPOSAT PER L’ENTITAT UTE ES 
VEDRÀ, CONTRA L’ACORD DEL PLÉ DE DATA 29 D’ABRIL DE 2021 (Expt. 1.714/21).
 
Per Acord del Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària celebrada el 29 d’abril de 2021 es va acordar el 
següent:
 
“PRIMER. Desestimar la sol·licitud presentada per l’entitat UTE Es Vedrà, S.A., amb CIF U57882649, 
contractista  del  servei  de recollida de residus, del  20 per cent  dels ingressos obtinguts per  part  de 
l’Ajuntament, dels Sistemes Integrats de Gestió de paper-cartró, vidre i envasos lleugers, establert a 
l’apartat 13.2.2 dels PCTE, per no haver superat l’objectiu establert per a l’any 2020.

SEGON. Establir el nou objectiu a superar per poder tenir dret a l’incentiu en 2021, del 15 per cent, en el  
20,35 per cent i per l’incentiu del 20 per cent, en el 22,35 per cent.
 
TERCER.-  Notificar el present acord a l’entitat interessada, UTE Es Vedrà, S.A. amb indicació dels 
recursos que pertoquin.” 

L’esmentat Acord consta degudament notificat a la part interessada en data 28.05.21.

En data 25 de juny de 2021 i registre d’entrada núm. 2121-E-RE-5080, el Sr. Antonio Ribas Bonet, amb 
NIF núm. 41443155-F, actuant en representació de la UTE ES VEDRÀ, amb CIF núm. U-57882649, 
presenta recurs de reposició contra l’acord anteriorment transcrit.
 
En data 20.07.2020, la Tècnica de Medi Ambient de l’Ajuntament ha emès informe, el qual consta a 
l’expedient i del qual se’n donarà còpia juntament amb la notificació.
 
En relació amb aquesta sol·licitud, pels Serveis Juridics de l’Ajuntament s’ha emès informe de data 20 
d’agost de 2021, el qual es transcriu a continuació, a efectes de motivació:
 
“INFJUR105
ASSUMPTE:  RECURS  DE  REPOSICIÓ  PRESENTAT  PEL  SR.  ANTONIO  RIBAS  BONET  EN 
REPRESENTACIÓ DE LA UTE ES VEDRÀ CONTRA EL ACUERDO DEL PLENO DE 29 DE ABRIL DE 
2021. 

En  relació  amb  l’assumpte  de  referència,  examinat  l’expedient  en  qüestió  i  els  documents  que  hi 
consten, la funcionària que subscriu emet el següent:
 
INFORME JURÍDIC
 
Primer.-Acord  de  Ple.  Mitjançant  acord  del  Ple  de  data  29  d’abril  de  2021 s’acordà  desestimar  la 
sol·licitud presentada per la UT Es Vedrà SA, contractsita del servei de recollida de residus, del 20 per 
cent dels ingressos obtinguts per part de l’Ajuntament,  dels Sistemes Integrats de Gestió de paper-
cartró, vidre i envasos lleugers, establert a l’apartat 13.2.2 dels PCTE, per no haver superat l’objectiu 
establert per a l’any 2020. Aquest acord es notificà a la part interessada i ara recorrent en data 28 de 
maig de 2021. 
 
Segon.- Recurs de reposició. En data 25 de juny el Sr. ANTONIO RIBAS BONET EN REPRESENTACIÓ 
DE LA UTE ES VEDRÀ presenta recurs de reposició contra l’anterior acord. 
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Tercer.- Informe Tècnic. En data 20 de juliol, laTècnica de residus, la Sra. Begoña Blasco Armiñana 
emet informe proposant la desestimació del recurs: 
 
“1. ANTECEDENTS
 
11/02/2021 –  UTE ES VEDRÀ presenta sol·licitud  d’abonament  de  l’incentiu  per  recollida selectiva 
corresponent a l’any 2020 (2021-E-RE-967).
15/02/2021 – S’emet informe tècnic de medi ambient.
14/04/2021 – S’emet informe jurídic.
30/04/2021 – S’emet certificat d’acord. Acord notificat amb data 28/05/21.
31/05/2021 – UTE ES VEDRÀ presenta sol·licitud d’accés a l’informe tècnic (2021-E-RE-4073).
16/06/2021 – Trasllat d’informe tècnic sol·licitat.
25/06/2021 – UTE ES VEDRÀ presenta recurs de reposició (2021-E-RE-5080).
S’emet el  present informe sens perjudici  del que puguin determinar els serveis jurídics municipals o 
altres departaments competents en les matèries tractades.
 
2. COMENTARIS GENERALS
 
El present informe només analitza aquells apartats o aspectes que tenen un component de caràcter 
tècnic, obviant aquelles al·legacions de tipus jurídic/administratiu, merament descriptives o de caràcter 
no tècnic.
 
3. AL·LEGACIONS
 
Totes  les  al·legacions  presentades  són  apreciacions  descriptives  i  valoracions  sobre  la  situació 
d’excepcionalitat de la Covid-19 i la seva repercussió sobre el servei de recollida de residus, neteja 
viaria, neteja de platges i gestió de posidònia que realitza UTE Es Vedrà.
 
No obstant això, cal assenyalar, des del punt de vista tècnic que:
 
-L’informe publicat per el Consell d’Eivissa a la seva pàgina web, indica que tots els municipis de l’illa  
han recollit al 2020 quantitats inferiors respecte al 2019, de totes les fraccions de residus domèstics.
-El percentatge de recollida selectiva corresponent al 2020 no ha experimentat una reducció a tots els 
municipis de l’illa, com es pot comprovar a l’esmenat informe.
-D’acord amb el Plecs de Condicions Tècniques, l’empresa podrà rebre una retribució complementaria 
en concepte de bonificació per recollida selectiva d’acord amb el que s’estableix a l’epígraf 13.2.2.
-Un dels objectius de la bonificació per recollida selectiva és fomentar la realització de campanyes i 
actuacions continuades per millorar aquests percentatges anualment.
-Conforme a l’informe tècnic de medi ambient de data 15 de febrer de 2021, Sant Josep de sa Talaia ha 
assolit un rendiment de recollida selectiva del 19,02% respecte als no s’ha superat l’objectiu establert  
per a l’any 2020.
-Els ingressos que l’ajuntament de Sant Josep de sa Talaia obté dels sistemes integrats de gestió (SIG) 
s’han  reduït  aproximadament  un  35%,  en  paral·lel  als  menors  percentatges  de  recollida  selectiva 
registrats.
-Els ingressos municipals pel cobrament de la corresponent taxa per prestació del servei de recollida i 
eliminació de fems, s’han reduït al 2020 respecte el 2019. Amb motiu de la Covid-19 i el tancament del 
sector turístic, l’ajuntament de Sant Josep de sa Talaia ha bonificat les taxes de fems corresponents.
-Davant  la  crisi  de  la  Covid-19,  i  davant  la  possibilitat  de  que  determinats  serveis  quedessin 
sobredimensionats durant la temporada alta,,, l’ajuntament va decidir redistribuir el recursos cap a altres 
serveis i mantenir el reforç previst en el Programa aprovat per l’any 2020 en sessió del Ple celebrada el  
18 de desembre de 2019 i notificat a UTE Es Vedrà el 23 de desembre de 2019.
 
-Totes les factures presentades per UTE Es Vedrà al 2020, s’han abonat d’acord al Programa aprovat.
 
4. CONCLUSIONS
 
En vista del que s’ha exposat anteriorment, es proposa:
 
1. La desestimació de les al·legacions presentades.
2. Sol·licitar informe a l’àrea d’Intervenció.”
 
Fonaments de dret
 
1.- Normativa aplicable.
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—Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público 
—Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques
—Llei 40/2015, d’1 d’octubre de règim jurídic del sector públic.
 
2.- Consideracions jurídiques:
 
La  que  subscriu  enten  que  el  rescurs  de  reposició  presentat  SR.  ANTONIO  RIBAS  BONET  EN 
REPRESENTACIÓ DE LA UTE ES VEDRÀ, s’ha presentat en temps i forma. 
 
Respecte al recurs de reposició, l’art. 112 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre de procediment administratiu 
comú de les administracions públiques, estableix que els recursos d’alçada o potestatiu de reposició 
s’hauran de fonamentar en qualsevol dels motius de nul·litat o anul·labilitat previstos als articles 47 i 48 
de la mateixa llei, cosa que en el cas que ens ocupa no es fa. 
Tot i així, entrant en el fons del text del recurs, justifica la baixada del percentatge de recollida selectiva 
en  la  situació  de  crisi  viscuda  durant  l’any  2020  per  la  COVID-19,  referint-se  a  ella  com  un  fet 
“excepcional i imprevisible”. 
Al respecte, assenyalar que el principi de risc i ventura és un principi fonamental en l’execució dels 
contractes  administratius.  L’execució  de  l’contracte  administratiu  es  realitza  a  risc  i  ventura  de 
l’contractista, llevat del que estableixen les lleis sobre els supòsits de força major. La normal aplicació 
del principi de risc i ventura en els  contractes públics es recull, seguint una llarga tradició de la nostra 
normativa, en l’article 197 de la LCSP. Com va assenyalar la sentència de Tribunal Suprem de 20 de 
juliol de 2016, la proclamació legal del principi de risc i ventura porta inherent un element de aleatorietat 
dels resultats econòmics de l’contracte,  aleatorietat  que vol dir  que la frustració de les expectatives 
econòmiques que el  contractista  va tenir  en consideració per  consentir  el  contracte no l’allibera de 
complir l’estrictament pactat ni, consegüentment, el faculta per apartar-se del vincle contractual o per 
reclamar la seva modificació. Modificació que s’estaria aplicant en cas de considerar que el contractista 
te dret a la prima sol·licitada tot i no haver complit amb l’establert als Plecs que regeixen el contracte 
que ens ocupa. 
Per  tant,  s’haurà  de  valorar  si  des  del  punt  de  vista  jurídic  seria  possible  considerar  la  pandèmia 
ocasionada pel COVID-19 com un cas de força major semblant als descrits a la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes de Sector Públic,  als efectes de la obtenció de possibles indemnitzacions 
derivades de danys degudament acreditats pels contractistes que els haguessin patit, de manera que 
aquestes situacions quedarien excloses de l’aplicació del principi de risc i ventura de l’contractista. 
L’article  239  de  la  LCSP,  regula  els  casos  de  força  major  en  l’execució  dels  contractes  públics 
assenyalant el següent:
“1.  En casos de força major i  sempre que no existeixi actuació imprudent per part  de l’contractista, 
aquest tindrà dret a una indemnització pels danys i perjudicis, que se li haguessin produït en l’execució 
de l’contracte.
2. Tindran la consideració de casos de força major els següents:
a) Els incendis causats per l’electricitat atmosfèrica.
b)  Els  fenòmens  naturals  d’efectes  catastròfics,  com  sismes  submarins,  terratrèmols,  erupcions 
volcàniques, moviments de el terreny, temporals marítims, inundacions o altres de semblants.
c) Les destrosses ocasionades violentament en temps de guerra, robatoris tumultuosos o alteracions 
greus de l’ordre públic."
Per  tant,  pot  ser  discutible  que com a regla general  les circumstàncies derivades de la  COVID-19 
encaixin de manera natural en els supòsits de força major taxats per als contractes administratius, a 
diferència del que pugui esdevenir en obligacions d’una altra naturalesa (mercantil, laboral, etc.). D’aquí 
la importància d’analitzar el cas concret, de manera que puguin acreditar-se, bàsicament, els efectes 
catastròfics i la relació de causalitat entre aquests i l’epidèmia, juntament amb una actuació diligent de 
contractista en la gestió del contracte, cosa que en el cas que ens ocupa no s’ha fet. 
Finalment, fixar-nos que la situació creada per la COVID-19 ha estat extensa i detalladament regulada 
pel legislador a matèria de contractes públics, de manera que només i exclusivament els efectes per 
aquest previstos de manera expressa poden servir per resoldre els problemes que ha plantejat. Per altra 
banda, tampoc sembla que la crisi provocada per la COVID-19 hagi  pogut influir en la reducció del 
percentatge de recollida selectiva. Si que pot haver causat una reducció de residus però no sembla una 
conseqüència lògica que això s’hagi traduït en una menor recollida selectiva. 
Per tot l’anterior 
Es  proposa  la  desestimació  del  recurs  de  reposició  interposat  SR.  ANTONIO  RIBAS  BONET  EN 
REPRESENTACIÓ DE LA UTE ES VEDRÀ al no fonamentarse en qualsevol dels motius de nul·litat o 
anul·labilitat previstos als articles 47 i 48 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre de procediment administratiu 
comú de les administracions públiques.
Aquesta és l’opinió de qui subscriu, la qual se sotmet a qualsevol altra millor fonamentada en dret.”
Per tot l’exposat anteriorment, aquesta Regidoria, en virtut de les competències que te delegades per 
l’Alcaldia, 
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PROPOSA al Ple de l’Ajuntament, previ Dictamen de la Comissió informativa de Territori, l’adopció del 
següent Acord:
 
PRIMER. Desestimar  el  recurs de reposició  interposat  pel  Sr.  Antonio Ribas Bonet,  amb NIF núm. 
41443155-F, actuant en representació de la UTE ES VEDRÀ, amb CIF núm. U-57882649, contra l’acord 
del Ple de data 29.04.21 pel qual es va acordar desestimar la sol·licitud presentada per la UTE Es Vedrà 
SA, contractista del servei de recollida de residus, del 20 per cent dels ingressos obtinguts per part de 
l’Ajuntament, dels Sistemes Integrats de Gestió de paper-cartró, vidre i envasos lleugers, establert a 
l’apartat 13.2.2 dels PCTE, per no haver superat l’objectiu establert per a l’any 2020, al no fonamentarse 
en qualsevol dels motius de nul·litat o anul·labilitat previstos als articles 47 i 48 de la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre de procediment administratiu comú de les administracions públiques.
SEGON.-  Notificar  el  present acord a l’entitat  interessada,  UTE Es Vedrà,  S.A.  amb indicació dels 
recursos que pertoquin. 
 
Sant Josep de sa Talaia
 
La Regidora de Medi Ambient"
 

Sotmesa la  proposta a votació,  per  21 vots a favor  (8 del  PSOE, 5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 del PxE), 
és a dir, per unanimitat del membres de la corporació, s’ACORDA:

PRIMER. Desestimar el recurs de reposició interposat pel Sr. Antonio Ribas Bonet, 
amb NIF núm. 41443155-F, que actua en representació de l’UTE Es Vedrà, amb CIF 
núm. U-57882649, contra l’acord del Ple de data 29.04.21 pel qual es va acordar 
desestimar la sol·licitud presentada per l’UTE Es Vedrà S.A., contractista del servei 
de  recollida  de  residus,  del  20% dels  ingressos  obtenguts  per  l’Ajuntament,  dels 
sistemes  integrats  de  gestió  de  paper-cartó,  vidre  i  envasos  lleugers,  establit  a 
l’apartat 13.2.2 dels PCTE, per no haver superat l’objectiu establit per a l’any 2020, 
en no fonamentar-se en qualsevol dels motius de nul·litat o anul·labilitat previstos en 
els articles 47 i 48 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de procediment administratiu 
comú de les administracions públiques.

SEGON.- Notificar el present acord a l’entitat interessada, UTE Es Vedrà, S.A. amb 
indicació dels recursos que pertoquin. 

En el  debat hi  han intervengut la  Sra. Fernández d’UNIDES PODEM; el  Sr.  Marí 
Álvarez, del GPM;  la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la 
Sra. Vidal, de VOX; i el Sr. Torres, del PxE.

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=6

 

7. Moció presentada per escrit pel grup CIUDADANOS perquè l’Ajuntament doni 
prioritat  i  suport  a  les  llicències  (prèviament  documentades  amb  estudis 
mediambientals) per a activitats esportives aquàtiques sense motor al municipi

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 14, en contra: 0, abstencions: 7, absents: 0

Vista la moció presentada per escrit pel grup CIUDADANOS i que a continuació es 
transcriu:

“ Exposición de motivos
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Las diferentes insituciones públicas coinciden en apostar por diversiicar la oferta turísica en la isla. Todas lo  

hacen apostando por el deporte, la gastronomía, el turismo cultural y un largo etcétera, que se resume, en un ipo 

de turismo más sostenible que sea capaz de preservar y conservar nuestros recursos, y además, contribuya a la 

desestacionalización. 

En  este  senido,  por  parte  del  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  se  ha  promocionado  de  manera  muy  acertada  

acividades acuáicas sin motor que son mucho más ecológicas, respetuosas con el medioambiente y sostenibles, 

como por ejemplo,  el  Padel  surf.  Y esta  es una buena acción que hay que reconocer  a  este consistorio,  sin  

embargo, existe un serio problema a la hora de tramitar estos permisos. 

De hecho, empresas se quejan, y con razón, de la tardanza en la respuesta por parte del Ayuntamiento para poder 

ejercer su acividad. Una circunstancia que afecta de lleno al desarrollo empresarial  y a la planiicación de la 

temporada.  De  hecho,  desgraciadamente  hay  empresas  que  desde  principios  de  año  están  esperando  la 

contestación del Ayuntamiento. Y si no hay una rápida respuesta, es imposible que costas de el visto bueno para  

culminar el proceso burocráico. 

Por  todo  ello,  el  grupo  Ciudadanos  considera  necesario  mejorar  y  acelerar  los  trámites  para  este  ipo  de 

acividades  de  las  que  gozan  los  mayores  y  los  más  pequeños,  las  cuales  están  compromeidas  con  el 

medioambiente. 

Por lo anteriormente expuesto, el grupo municipal de Ciudadanos propone en el 
pleno lo siguiente;

—Que este ayuntamiento priorice y de soporte a las licencias (previamente documentadas 
con  estudios  medioambientales)  para  actividades  deportivas  acuáticas  sin  motor  en  el 
municipio.

—Que estudie la fórmula para que en 2022 la solicitud de este tipo de actividades sea más 
sencilla y se tenga una resolución en el plazo de un mes.”

Acceptada la transacció proposada a la Comissió Informativa de Territori pel grup 
PSOE, es sotmet la proposta a votació i per 14 vots a favor (8 del PSOE, 3 d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA) i 7 abstencions (5 del GPM, 1 de 
VOX i 1 del PxE), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA: 

L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia es compromet a incloure en el seu pròxim 
Pla de platges (anys 2023-2026) un nombre significatiu de canals per a elements 
nàutics  sense  motor,  tenint  en  compte  les  necessitats  detectades  i  l’increment 
d’aquestes activitats.

En el debat hi han intervengut la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Guasch, del 
PSOE; el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de 
VOX; i el Sr. Torres, del PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=7

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

8.  Expedient  8656/2021.  Informe  de  compliment  dels  terminis  de  pagament 
establits a la Llei 15/2018, 2n trimestre de 2021
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Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

 
L’alcalde  dona  compte  al  Ple  de  l’informe  tramès  al  Ministeri  d’Hisenda  sobre 
compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, pel que fa al segon trimestre de 
l’exercici 2021.

Diu que,  segons aquest  informe, el  període mitjà dels  pagaments realitzats  en el 
trimestre (entre l’1/04/2021 i el 30/06/2021) ha estat de 36,20 dies, i el període mitjà 
de pagament global a proveïdors trimestral, d’11,37 dies.
 
Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=8

 

9. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions emesos per l’alcalde i regidors delegats. A més, es dona compte dels 
següents decrets:

Decret 2021-2585, de convocatòria i composició de la Comissió Informativa Especial 
de seguiment dels habitatges Cantos Rodados.

Decret  2021-2623,  de  modificació  de  composició  d’un  membre  de  la  Junta  de 
Govern. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=9

 

10.  Moció de control  presentada per escrit  pel  GPM sobre la  situació de la 
Policia Local de Sant Josep

El GPM presenta per escrit la moció de control que a continuació es transcriu:

“En las últimas semanas ha aparecido en prensa una serie de noticias mostrando la falta de efectivos de 
policías locales, en algunos turnos. Al mismo tiempo hemos visto escritos de representantes sindicales, 
que hacen entender el gran malestar por parte de los policías locales del Ayuntamiento de Sant Josep, 
con la gestión que se esta llevando a cabo por el equipo de gobierno actual.

El Grupo Popular Municipal de Sant Josep, presenta esta moción de control para saber quien es el 
culpable de la situación actual, falta de efectivos y malestar entre los policías locales, y si esta situación 
ha llevado a no realizar diferentes actuaciones, contra taxis piratas, venta ambulante, control de fiestas 
ilegales en viviendas, etc. o cuantas veces durante estas últimas semanas no se ha cubierto el servicio 
mínimo.”

En el debat han intervengut el Sr. Marí Álvarez, del GPM, i la Sra. Ribas Torres, del 
PSOE.

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=10

 

C) PRECS I PREGUNTES 
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Precs i preguntes

En primer lloc es dona contestació a les preguntes pendents de contestar del Ple 
anterior.   

Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

El Sr. Marí Álvarez, el Sr. Roig i el Sr. Ribas Vidal, del GPM; el Sr. Becerra i la Sra. 
Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, del PxE.  

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20210831&punto=11

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, 
com a secretària en don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 
queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 
garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 
general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta  el 30 de setembre de 2021.  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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